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PAOOR.0012.4.1.2024.MAM 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 1/2024 
z posiedzenia Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie 
w dniu 12 czerwca 2024 r. w Urzędzie Miejski w Śremie 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Śremie – Tomasz Klaczyński 

3 czerwca 2024 r. zwołał posiedzenie Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony 
Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie na 12 czerwca 2024 r. O zwołaniu 
posiedzenia zostali powiadomieni drogą elektroniczną wszyscy członkowie 
Komisji oraz zaproszeni goście. (Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 
Członkowie Komisji obecni wg listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 

do protokołu. Obecnych 6 członków komisji, wszyscy obecni. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Bednarowicz Katarzyna – Naczelnik PPS, 
2. Jabłońska Barbara – Naczelnik PEU, 
3. Klaczyński Tomasz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Śremie; 
4. Ratajczak Sławomir – Zastępca Burmistrza; 
5. Świdurska Maria – Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Śremie (CUS); 
6. Wiśniewski Grzegorz –Burmistrz Śremu. 

 
Posiedzenie Komisji rozpoczęła najstarsza wiekiem radna Katarzyna 

Sarnowska, o godz. 15.30, która powitał wszystkich zebranych. Stwierdziła, 
że zgodnie z listą obecności na sali jest obecnych 6 radnych- członków Komisji, 
co stanowi quorum. Następnie przedstawiła porządek obrad. 

Ponieważ do porządku obrad przekazanego radnym nie wniesiono 
żadnych zmian, Komisja obradowała według przekazanego porządku.  
 
 
ad.1. Ukonstytuowanie się Komisji. 
 

- wybór Przewodniczącego Komisji 
Przewodnicząca obrad poprosiła o zgłaszanie kandydatów. 
 
 Radny Artur Konon na Przewodniczącą Komisji zgłosił Radną Justynę 
Bąkowską, która wyraziła zgodę. 
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Dalszych zgłoszeń nie było. 
Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie w sprawie wyboru Radnej Justyny Bąkowskiej 
na Przewodniczącą Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska.  
Wyniki głosowania:  
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne 
ZA (5): Łukasz Brzeziński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-Szewczak, Katarzyna 
Sarnowska, Nina Stępa; 
PRZECIW (0); 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Justyna Bąkowska; 
BRAK GŁOSU (0); 
NIEOBECNI (0). 
  

Komisja Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska w obecności 
6 członków komisji, 5 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymuję się”, dokonała 
wyboru Przewodniczącego Komisji.  

Przewodniczącą Komisji została radna Justyna Bąkowska.  
  Radna Justyna Bąkowska podziękowała za wybór. 

 
  Następnie przewodniczenie obradą przejęła nowo wybrana 

Przewodnicząca Komisji. 
 

- wybór Zastępcy Przewodniczącej Komisji. 
 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o zgłaszanie kandydatów na Z-cę 
Przewodniczącej Komisji.  

Radny Artur Konon na Z- cę Przewodniczącej Komisji zgłosił Radną Ninę 
Stępę, która nie wyraziła zgody. 

Radna Nina Stępa na Z- cę Przewodniczącej Komisji zaproponowała 
Radnego Łukasza Brzezińskiego, który nie wyraził zgody. 

Radny Artur Konon na Z- cę Przewodniczącej Komisji zgłosił Radną 
Katarzynę Łeńską – Szewczak, która wyraziła zgodę. 
 
Dalszych zgłoszeń nie było. 
Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie wyboru Radnej Katarzyny Łeńskiej - Szewczak 
na Zastępcę Przewodniczącej Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska.  
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Wyniki głosowania:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (6) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-
Szewczak, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa; 
PRZECIW (0); 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0); 
BRAK GŁOSU (0); 
NIEOBECNI (0). 
 

 Komisja Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska w obecności 
6 członków komisji, jednogłośnie dokonała wyboru Zastępcy Przewodniczącej 
Komisji. 

Zastępcą Przewodniczącej Komisji została radna Katarzyna Łeńska-
Szewczak. 

Radna Katarzyna Łeńska-Szewczak podziękowała za wybór. 
 
 
ad.2. Zaopiniowanie wniosku w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela 
Śremu. 

Treść wniosku przedstawił Burmistrz, Grzegorz Wiśniewski. 
 
Następnie Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusje w tym punkcie 

posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

W dalszej kolejności Przewodnicząca Komisji, Justyna Bąkowska 
poinformowała, że opinia Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie dot. wniosku została członkom Komisji 
przekazana i zapytała, czy są uwagi do treści opinii? 

 
Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodnicząca Komisji poddała 

pod głosowanie: „Kto jest za przyjęciem przedstawionej opinii "? 
 
Przystąpiono do głosowania. 

Wyniki głosowania: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wynik imienne: 
ZA (6) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-
Szewczak, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa; 
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PRZECIW (0); 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0); 
BRAK GŁOSU (0); 
NIEOBECNI (0). 

 
Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Komisja Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska w obecności 6 członków Komisji, jednogłośnie 
przyjęła przedstawioną opinię. 
(Opinia, stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 
 
 
ad.3. Raport   z   wykonania    w   2023   roku Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
lata 2022 – 2025. (Raport stanowi załącznik do protokołu z III sesji Rady Miejskiej 
w Śremie). 

Raport zreferowała Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska. 
 
Następnie Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Artur Konon zapytał, czy urząd ma wiedzę jak grupa z dzieci 
biorących udział w zorganizowanym wypoczynku w ramach programu, to dzieci 
ze środowiska rodzin uzależnionych? 

Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska odpowiedziała, że konkurs 
na organizację wypoczynku letniego/zimowego, jest kierowany do wszystkich 
dzieci. Jest to program profilaktyczny, czyli nie naznacza się grupy dzieci, które 
pochodzą z rodzin problematycznych. W ramach Gminnego Programu 
w zorganizowanych formach wypoczynku, mogą na równych prawach korzystać 
wszystkie dzieci, które są mieszkańcami gminy. 
 Dyskusję zakończono. 
 
 
ad.4. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 

a) w sprawie zniesienia ochrony z 21 drzew wchodzących w skład pomnika 
przyrody „Aleja kasztanowcowa w Błociszewie”, 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz. 
 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 

Dyskusji nie podjęto. 
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Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 
Wyniki głosowania: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0   
Wyniki imienne:  
ZA (6) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-
Szewczak, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa; 
PRZECIW (0); 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0); 
BRAK GŁOSU (0); 
NIEOBECNI (0). 
 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 
 

b) zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Usług Społecznych 
w gminie Śrem na lata 2024-2026 

Projekt uchwały zreferowała Dyrektor CUS, Maria Świdurska. 
 

Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Artur Konon zapytał, czy do osób starszych, które nie wychodzą 
z domu i nie korzystają z internetu, oferta przedstawionych usług w jakiś sposób 
zostanie przekazana? 

Dyrektor CUS, Maria Świdurska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o pakiet 
wsparcia dla osób starszych oraz osób z niepełnosprawnością, bo ta grupa 
wymaga szczególnych procesów komunikacji, informacja jest prowadzona 
za pomocą: strony internetowej, poprzez działalność pracowników CUS, bądź też 
przez wolontariuszy, animatorów oraz wszystkich tych osób, które realizują już 
usługi w środowisku zamieszkania tych osób.  Organizowane są także stałe 
spotkania, z przedstawicielami organizacji, które zrzeszają w swoich zasobach 
osoby starsze oraz osoby z niepełnosprawnościami, podczas których jest 
upowszechniana informacja dotycząca danych usług społecznych. Natomiast na 
terenach wiejskich usługi społeczne rozpowszechniane są za pomocą sołtysów 
oraz stowarzyszeń CARITAS działających przy parafiach. 

Radny Artur Konon zapytał, czy w przypadku osoby starszej 
i niesamodzielnej CUS zobowiązuje w jakiś sposób pracowników/wolontariuszy 
do zgłoszenia, że ta osoba potrzebuje np. usługi „złotych raczki” do cieknącego 
kranu. 
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Dyrektor CUS, Maria Świdurska odpowiedziała, że przypadku programów 
unijnych by skorzystać z usługi należy wypełnić dokumenty, bo wszystko jest 
bardzo sformalizowane i pracownicy CUS mają świadomość, że w przypadku 
osób niesamodzielnych muszą w środowiskach zamieszkania pomóc wypełnić 
wszystkie dokumenty. Natomiast pracownicy Spółdzielni ARKA, są zobligowani 
do tego, aby, udzielać informacji o dodatkowych usługach społecznych. Usługa 
„złotej rączki” jest nieodpłatna i w pierwszej kolejności dostęp do niej 
przewidziany jest dla osób starszych i samotnych, które nie mają możliwości 
uzyskania wsparcia ze strony najbliższego otoczenia.  
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne:  
ZA (6) Justyna Bąkowska, Łukasz Brzeziński, Artur Konon, Katarzyna Łeńska-
Szewczak, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa; 
PRZECIW (0); 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0); 
BRAK GŁOSU (0); 
NIEOBECNI (0). 
 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 
Opinia Komisja w sprawie projektów uchwał stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu. 
Raport z przeprowadzony głosowań stanowi załącznik nr 5 niniejszego 

protokołu. 
 
 
ad.5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji.  

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do członków Komisji o zgłaszanie do 
Zespołu Obsługi Rady propozycji do planu pracy komisji na drugą połowę roku 
2024 r., w terminie do końca czerwca 2024 r.  
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Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji – Justyna 
Bąkowska podziękował za udział w posiedzeniu Komisji, zamykając obrady 
o godz. 15:58. 

 
Na tym posiedzenie komisji i protokół zakończono. 
 
 

Przewodnicząca obrad 
radna senior 

 
/-/ Katarzyna Sarnowska 

 
 

Przewodniczący 
Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska 
 

/-/ Justyna Bąkowska 
 
 
 

Załączniki do protokołu: 
1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Opinia Komisji dot. nadania tytułu Honorowego Obywatela Śremu; 
4. Opinia Komisji dot. projektów uchwał 
5. Raport głosowań.  

 
 
 
Protokół sporządziła: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  


